
 

Korte terugblik  Pagina 1 van 2 
 

Raadsplein info/debat Raadzaal 
 
Vergadering d.d. 6 november 2017 
Locatie Raadzaal 
Aanvang 19.30 
Eindtijd 22.30 
Voorzitter Dhr. L. Elfers 
Griffier/secretaris Dhr. H. Veraart 
  
 

0. Inspreken over de najaarsstukken (19.30 – 19.45 uur)  
Op 10 november behandelt de gemeenteraad de begroting 2018. Inwoners en andere 
belanghebbenden worden in de gelegenheid gesteld om hierover in te spreken. Dhr. 
Boekema en mevr. De Haan hebben zich gemeld om samen in te spreken over de 
verkeersveiligheid op de Wilhelminasingel. Zij pleiten voor de (gefaseerde) uitvoering van 
het oorspronkelijke plan tot reconstructie van de Wilhelminasingel, inclusief klinkers en 
fietsstroken. 
Naar aanleiding van de inspraak zegt wethouder Van Willigen toe om, zo mogelijk voor de 
begrotingsbehandeling (10 november), de raad schriftelijk te informeren over de aanpassing 
van de Wilhelminasingel, inclusief een reactie op hetgeen is ingebracht door de insprekers. 
De beantwoording van de artikel 45 vragen van Swollwacht die op 31 oktober aan de raad is 
overgedragen kan hier bij betrokken worden.  

1.a. Opening en mededelingen (19.45 – 19.50 uur)  
De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur.  

1.b. Vaststelling van de agenda  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

1.c. Inspreken niet-geagendeerde onderwerpen  
Er hebben zich geen insprekers gemeld voor dit agendapunt.  

2. Debatronde  
3. Gezondheidsbeleid 2017-2021 (19.50 – 21.05 uur)  

De gemeente stelt eens in de vier jaar een nota gezondheidsbeleid op. De nota 
gezondheidsbeleid voor de komende vier jaar is in nauwe samenwerking met de GGD 
IJsselland tot stand gekomen. In de nota staat het bevorderen van de gezondheid van de 
inwoners van Zwolle centraal. De afgelopen jaren heeft Zwolle zich ingezet om de gezonde 
leefstijl van de inwoners te bevorderen. Dit beleid wordt voortgezet waarbij extra aandacht is 
voor de inwoners bij wie een gezonde levensstijl niet vanzelfsprekend is. Op basis van de 
nota Gezondheidsbeleid zal het college een uitvoeringsplan opstellen. De meeste fracties 
geven aan dat ze zich kunnen vinden in de nota. Er zijn zelfs complimenten. Enkele fracties 
vinden wel dat concrete en meetbare doelen ontbreken. Een zo’n concreet doel zou een 
rookvrij Zwolle kunnen zijn. Verder vraagt men zich af hoe mensen met een ongezonde 
leefstijl worden bereikt die niet in een van de vier aandachtswijken wonen. Ook wordt 
aandacht gevraagd voor het ontbreken van een netwerk bij ouderen met een 
migratieachtergrond en wordt gewezen op het alcoholgebruik bij ouderen.  
Wethouder Anker geeft aan dat in de nota van uit missie en strategie vooral ambities worden 
geformuleerd en dat in het uitvoeringsplan wel meetbare doelen worden opgenomen. Op 
een aantal onderdelen van het gezondheidsbeleid is Zwolle koploper, maar we willen geen 
nota met ronkende teksten. We helpen inwoners om zo veel mogelijk gezonde keuzes te 
maken. Gezondheid is niet alleen iets medisch, maar vooral maatschappelijk en daarbij 
worden raakvlakken gezocht. Als voorbeeld noemt hij de aanpak van laaggeletterdheid. Er is 
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voldoende aanleiding om met een gezondheidsnota te komen , in plaats van een integrale 
nota op het gebied van sociaal domein. De integraliteit wordt voldoende gewaarborgd. Zo 
zijn er ook duidelijke verbindingen met het fysieke domein. In de Omgevingsvisie speelt 
gezondheid immers een zeer belangrijke rol. Met betrekking tot de vraag over de lange 
wachttijden bij de verstrekking van driewielerfietsen aan ouderen, zegt de wethouder toe dit 
op te nemen met zijn collega met de Wmo in portefeuille en zal voortgang terugkoppelen 
aan de raad. Verder zegt wethouder Anker toe dat voortaan in nota’s duidelijker zal worden 
aangegeven wat het advies van de participatieraad is en hoe er mee om wordt gegaan. 
Aan het eind van de bespreking kan worden opgemaakt dat de beslisnota op 27 november 
aanstaande geagendeerd kan worden voor de besluitvormingsronde.  

4. Pauze (21.05 – 21.15 uur)  
5. Voortgang Agenda Duurzaamheid (21.15 - 22.30 uur)  

In augustus 2015 heeft de raad de Agenda Duurzaamheid vastgesteld. Het is geen 
programma op zich, maar heeft een agenderende functie. De Agenda Duurzaamheid krijgt 
een vertaling in de begroting. Over de voortgang wordt dan ook middels de jaarrekening 
gerapporteerd. Omdat de Agenda Duurzaamheid in de jaarrekening 2016 nog maar beperkt 
is uitgewerkt is in april een voortgangsdocument gemaakt. Op verzoek van de fracties van 
GroenLinks, D66 en PvdA wordt deze voortgangsrapportage geagendeerd. De agenderende 
fracties willen graag met de raad in debat over de vraag of de voortgangsrapportage 
voldoende vertrouwen geeft in de tijdige realisatie van de ambities uit de Agenda 
Duurzaamheid. Omdat de informatienota inmiddels meer dan een half jaar oud is, is ten 
behoeve van de raadsbehandeling een geactualiseerde versie van de voortgangsrapportage 
naar de raad gezonden. Hierin is in de vorm van (vetgedrukte) aanvullingen de voorgang tot 
november 2017 aangegeven. De agenderende fracties stellen dat het inzicht ontbreekt in 
hoeverre de acties op basis van de Agenda Duurzaamheid bijdragen aan de doelstellingen. 
Daarom is het niet goed te beoordelen of de uitvoering op schema ligt. De meeste fracties 
hebben er wel vertrouwen in dat we als gemeente doen wat we kunnen, maar de vraag is 
doen we wat nodig is. De meeste fracties vinden dat het rapporteren over de voortgang via 
de beleidscyclus niet afdoende is. Men pleit voor het separaat informeren over de acties en 
resultaten. Naar aanleiding van het debat zegt wethouder Van Willigen toe dat het college 
jaarlijks separaat zal rapporteren over de voortgang van de uitvoering van de agenda 
duurzaamheid. Hierbij zal zoveel mogelijk worden aangegeven welke bijdrage de 
verschillende acties leveren aan de geformuleerde doelen. Verder zal de wethouder nagaan 
of het mogelijk en gewenst is om in raadsvoorstellen een duurzaamheidsparagraaf op te 
nemen, vergelijkbaar met het huidige kopje ‘Risico’ in beslisnota’s. Aan het eind van het 
debat constateert de voorzitter dat er voldoende is ingegaan op de debatvraag. De conclusie 
is dat de informatienota voor kennisgeving kan worden aangenomen.  

6. Sluiting (22.30 uur)  
De voorzitter sluit de vergadering om 22.00 uur.  
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